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ACTA NÚM. 17 
 
Comissió de Doctorat 
 
Carme Armengol Asparó 
Joan Botella Corral 
Antoni Bulbena Vilarrasa 
Joan Carbonell Manils  
Raquel Gallego Calderón 
Daniel Gamper Sachse 
Maria Dolors Izquierdo Tugas 
Margarita Martí Nicolovius 
Màrius Martínez Muñoz 
Montserrat Masoliver Puig 
Antoni Méndez Vilaseca 
Joan Miró Artigas 
Juan José Perona Páez 
Marta Prim Sabrià 
Joan Botella Corral 
 
 

A Bellaterra, a les 9.30 h del dia 15 de juny 
de 2017, es reuneixen, a la sala de juntes 
del Rectorat i sota la presidència del 
vicerector de Recerca i de Transferència, 
Armand Sánchez Bonastre, els membres 
de la Comissió de Doctorat assenyalats al 
marge. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Assisteixen a la reunió, amb veu i sense vot, Victòria Nogués Bara, Mari Paz Álvarez 
del Castillo, Joaquim Bernabé Ródenas, Manel Ebri Vidal i Carme Tost Pujol.  
  
S’han excusat d’assistir-hi Diego Prior Jiménez i Salvador Ventura Zamora. 
 
No hi assisteixen Francisco Javier Lafuente Sancho, Miguel Molist Montaña, Sergi 
Rodríguez Calado ni Bruno Sánchez Llordés. 
 
Hi actua com a secretària Neus López Izquierdo, lletrada del Gabinet Jurídic. 
 
 
Ordre del dia 
 
 
1. Aprovació de l’acta de la darrera sessió. 
2. Informe del vicerector de Recerca i de Transferència. 
3. Informe de la secretària acadèmica de l’Escola de Doctorat. 
4. Concessió de premis extraordinaris de doctorat. 
5. Proposta de modificació del Text refós de la Normativa acadèmica de la UAB 
aplicable als estudis aprovats de conformitat amb el Reial decret 1393/2007: 
Normativa de doctorat. 
6. Normativa de despeses d’impressió i enquadernació de tesi. 
7. Assumptes de tràmit. 
8. Torn obert de paraules. 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
 
1. Aprovació de l’acta de la darrera sessió 
 
Per assentiment, la Comissió de Doctorat acorda aprovar l’acta corresponent al 
dia 16 de febrer de 2017. 
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2. Informe del vicerector de Recerca i de Transferència 
 
El president de la Comissió de Doctorat, Armand Sánchez Bonastre, informa els 
membres de la Comissió dels assumptes següents: 
 

— En relació amb l’Escola de Doctorat comenta que l’activitat de l’Escola està 
sent similar a la de l’any anterior; que previsiblement s’arribarà a la lectura 
d’unes 1000 tesis, el nombre més alt de les universitats de l’Estat espanyol; 
que l’Escola està patint moments complicats producte, entre d’altres, de la 
confluència de diferents baixes per malaltia i l’aplicació dels canvis per extinció 
dels diferents reials decrets, la qual cosa implica una gran dificultat per 
continuar garantint el servei, i que s’està treballant per reforçar el personal, i 
agraeix el sobreesforç que fan les persones que hi treballen. Explica que es 
continua treballant en la implementació d’una aplicació per a les preinscripcions 
en línia i per als dipòsits de tesis en línia, i que abans de vacances es 
convocarà la reunió del Comitè de Direcció de l’Escola de Doctorat. 
 

— Sobre el model de distribució econòmica per al doctorat, informa que l’actual 
model de distribució, pel qual es distribueixen uns 500.000 €, comporta 
avantatges i inconvenients. Diu que molts programes de doctorat actuen 
prudentment a l’hora de fer ús del pressupost que se’ls ha assignat per tal de 
no quedar-se sense diners per a les defenses de les tesis, i això comporta que, 
a finals d’any, es generin romanents en alguns programes. Considera que, 
mentre es continuïn generant aquests romanents, no es podrà demanar un 
increment de recursos per al doctorat. En aquest sentit, informa que s’està 
treballant en un nou model de econòmic que combini una part centralitzada, pel 
que fa als diners assignats a les lectures de tesis, i una part descentralitzada, 
pel que fa a la resta d’activitats per al doctorat, que els programes hauran de 
gestionar segons el seu criteri. Espera poder presentar molt properament a la 
Comissió aquest nou model de distribució. 

 
— Amb referència a la composició dels membres del tribunal de tesi, explica que, 

d’acord amb la Normativa de doctorat, el tribunal de tesi ha d’estar format per 
una majoria de membres externs a la Universitat i a les institucions 
col·laboradores de l’Escola de Doctorat o el programa. Diu que aquesta darrera 
limitació comporta en alguns casos grans dificultats per configurar la 
composició del tribunal, com en el cas del programa interuniversitari 
d’Electroquímica, que compta amb la participació d’un gran nombre 
d’universitats espanyoles, en què la possibilitat de trobar membres de l’àmbit 
estatal és molt reduïda i sovint s’han de buscar a l’estranger. En aquest sentit, 
es vol intentar fer accions polítiques col·lectives amb altres universitats davant 
del Ministeri per tal de trobar una solució.  

 
 
3. Informe de la secretària acadèmica de l’Escola de Doctorat 
 
La secretària acadèmica de l’Escola de Doctorat, Maria Victòria Nogués Bara, informa 
sobre els aspectes següents: 
 

— En relació amb els programes de doctorat explica que s’ha tramitat a l’Agència 
per a la Qualitat del Sistema Universitari (AQU) la creació del nou programa de 
Bioinformàtica, que el primer informe rebut ha estat positiu, tot i que ha calgut 
modificar alguns aspectes del procés d’admissió, i que un cop introduïts els 
canvis s’està en espera de l’informe definitiu. Comunica que s’ha presentat a la 
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darrera reunió de la Junta Permanent de l’Escola de Doctorat la creació del nou 
programa de doctorat de Turisme i s’ha informat favorablement sobre l’inici de 
l’elaboració de la memòria corresponent. Diu que aquest curs han passat el 
procés de seguiment 38 programes de doctorat, dels quals un encara està 
pendent de tramitar a l’AQU perquè no va arribar a temps, i que el curs vinent 
sis programes de doctorat hauran de renovar l’acreditació. 

— Amb referència a la convocatòria de beques Erasmus Plus comenta que 
aquesta convocatòria s’ha obert per primer cop aquest curs a estudiants de 
doctorat, que fins ara ha obtingut molt poca demanda, però que s’espera que al 
juliol, en què hi haurà un nou termini per a la presentació de sol·licituds, hi hagi 
més interès. Informa que, de cara al curs vinent, hi haurà tres terminis de 
presentació de sol·licituds i es podrà començar l’estada el mateix curs. 

— Sobre les dades acadèmiques comenta que les dades de matrícula del curs 
2016-2017 han arribat a un total de 4.459 matrícules, de les quals 1.067 
corresponen a nous alumnes; les tesis dipositades a data d’avui són 262, un 
50 % pertanyen a tesis regulades pel nou Reial decret 99/2011, i 75 a tesis 
amb menció de doctorat internacional; s’ha iniciat el procediment de 
preinscripció en línia, tots els programes menys quatre ja tenen incorporat el 
procediment; al març de l’any 2018 es farà una prova pilot del procediment de 
dipòsit en línia; s’ha distribuït la totalitat del pressupost als programes de 
doctorat; el mes de maig passat es va celebrar la cerimònia de lliurament de 
premis extraordinaris i títols de doctorat; des de l’Escola de Doctorat s’han 
programat onze activitats formatives de diferents perfils, entitats organitzadores 
i capacitat d’alumnes que en general han tingut molt d’èxit; de cara al curs 
vinent es farà una programació més distribuïda a llarg de l’any i alguna activitat 
en línia.  

— A continuació, projecta un resum de la informació recollida a la memòria de 
l’Escola de Doctorat, de l’any 2016, que es presentarà, perquè s’aprovi, el 
proper 7 de juliol al Comitè de Direcció de l’Escola de Doctorat.  

 
Tot seguit, s’obre un torn d’intervencions. Carme Armengol agraeix el sobreesforç i la 
feina del personal de l’Escola de Doctorat, que qualifica d’exquisida; explica, pel que fa 
a l’aplicació per a la preinscripció en línia, els problemes detectats i als quals s’hauria 
de trobar una solució; comenta, en relació amb el pressupost dels programes de 
doctorat, que els diners es reben en funció de les lectures de tesis de l’any anterior, 
però que aquest any hi haurà moltes més defenses i es veuran obligats a constituir 
tribunals únicament amb membres de les universitats més properes, i pregunta, en 
relació amb els informes de seguiment, si hi haurà feedback de l’AQU i si tornarà a 
haver-hi seguiment el curs vinent. Joan Botella pregunta com està el tema de les tesis 
per compendi de publicacions i la interpretació que s’està aplicant. Finalment, Joan 
Carbonell pregunta sobre la part dels romanents que es va retornar l’any passat. 
 
El president de la Comissió respon a les intervencions. En relació amb la situació de 
l’Escola de Doctorat, explica que fa uns anys es va encarregar un estudi sobre 
càrregues de treball a una consultora però que les necessitats actuals són molt 
superiors i que hi ha una necessitat de redimensionament. Sobre l’aplicació 
d’admissions, comenta que és conscient dels problemes i de la necessitat de millorar-
la, que s’estan recollint totes les incidències que fan arribar els coordinadors dels 
programes i que al novembre se’n farà un resum per passar-lo a SIGMA. Pel que fa als 
romanents, respon que més d’un 20 % de diners assignats s’han retornat, motiu pel 
qual s’està treballant en un nou model de distribució econòmic. En relació amb les 
tesis per compendi de publicacions, explica que hi ha una normativa que n’estableix 
els requisits però deixa una certa llibertat per a la interpretació, de manera que si no es 
compleixen aquests requisits es pot presentar com una tesi normal amb algun capítol. 
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Sobre els informes de seguiment, comenta que encara no se sap si hi haurà feedback 
de l’AQU, i que els seguiments es passen cada tres anys i l’acreditació cada sis. 
 
La vicegerent afegeix, en relació amb la situació de l’Escola de Doctorat, que s’estan 
fent moltes accions per intentar solucionar els problemes, que s’ha passat una persona 
de l’Escola de Postgrau a l’Escola de Doctorat i s’ha incorporat un tècnic a mitja 
jornada, tot i que la situació encara és crítica; i que malauradament aquesta situació 
també es produeix en altres unitats de la Universitat.  
 
 
4. Concessió de premis extraordinaris de doctorat 
 
La secretària acadèmica de l’Escola de Doctorat presenta les propostes d’atorgament 
de premis extraordinaris i comenta, en relació amb la proposta del programa de 
doctorat de Química per al curs 2012-2013, que hi va haver un error en la proposta 
presentada per al programa, ja que no es va tenir en compte un dels candidats, que 
era un candidat segur a l’obtenció del premi, per un canvi d’adreça. La coordinació del 
programa admet l’error i proposa publicar a partir d’ara la informació sobre els premis 
al web i no donar-la a conèixer únicament de manera individual. 
 
Els membres de la Comissió analitzen el que s’ha exposat i proposen, pel que fa al cas 
de Química abans esmentat, l’atorgament, però fan un advertiment a la coordinació del 
programa de doctorat perquè això no torni a passar. 
 
Per assentiment, la Comissió acorda: 
 
Primer. Atorgar, per delegació del Consell de Govern, els premis extraordinaris 
de doctorat que s’annexen.  
 
Segon. Encarregar al vicerector de Recerca i de Transferència l’execució i el 
seguiment d’aquests acords. 
 
Tercer. Comunicar aquests acords a la vicegerent d’Ordenació Acadèmica, per 
tal que porti a terme les mesures necessàries per fer-los efectius. 
 
 
5. Proposta de modificació del Text refós de la Normativa acadèmica de la UAB 
aplicable als estudis aprovats de conformitat amb el Reial decret 1393/2007: 
Normativa de doctorat 
 
El president de la Comissió presenta la proposta de modificació de la Normativa de 
doctorat que afecta dos aspectes: el primer és la direcció i la codirecció de tesis per 
professorat emèrit i honorari, que, arran de la modificació del reglament de personal 
docent, podrà finalitzar les direccions de tesis ja iniciades en el moment de la jubilació i 
iniciar noves direccions en règim de codirecció; i el segon és els premis extraordinaris 
de doctorat, que es desvinculen de l’obtenció de la menció cum laude. 
 
Els membres de la Comissió analitzen la proposta i, per assentiment, acorden: 
 
Primer. Informar favorablement sobre la modificació del títol XII sobre els estudis 
de doctorat de conformitat amb el Reial decret 99/2011, contingut a la Normativa 
acadèmica de la UAB aplicable als estudis universitaris regulats de conformitat 
amb els plans d’estudis del Reial decret 1393/2007, aprovada pel Consell de 
Govern en data 2 de març de 2011 i modificada en diferents ocasions, la darrera 
de les quals el 23 de març de 2017, en els termes que s’annexen. 
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Segon. Elevar aquest acord al Consell de Govern perquè l’aprovi, si escau.  
 
 
6. Normativa de despeses d’impressió i enquadernació de tesi 
 
El president de la Comissió presenta la proposta d’acord sobre les despeses 
d’impressió i enquadernació de tesis.  
 
Els membres analitzen la proposta i, per assentiment, acorden: 
 
Primer. Informar favorablement sobre la proposta que les despreses d’impressió 
i enquadernació de tesis doctorals (un exemplar per a cada membre titular o 
suplent del tribunal, un per al director o directors de tesi, un per al doctorand i 
un per al dipòsit del Servei de Biblioteques de la UAB) puguin anar a càrrec de 
projectes específics, ja siguin de recerca o destinats a altres finalitats 
(vinculades a la recerca o al doctorat), sempre que es pugui justificar aquesta 
despesa a càrrec del projecte i el doctorand formi part de l’equip de treball 
d’investigació o d’un grup de recerca 
  
Segon. Elevar aquest acord a la Comissió d’Economia perquè l’aprovi, si escau.  
 
 
7. Assumptes de tràmit 
 
No es planteja cap qüestió en aquest punt de l’ordre del dia. 
 
 
8. Torn obert de paraules 
 
No es planteja cap qüestió en aquest punt de l’ordre del dia. 
 
 
 
A les 11.30 h, el president aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc 
aquesta acta. 
 
 
La secretària Vist i plau 
 El president  


	ACTA NÚM. 17

